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§ 11
Skrivelse från (S) och (V) om överbryggningsstöd till 
föreningar på Södermalm 
Svar på skrivelse från Anders Göransson med flera (S) och 
Elis Wibacke (V)
SÖD 2020/318

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.
 

Reservationer
Magnus Nilsson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Antonia Simon 
(Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Magnus Palm 
(MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson (KD) lämnar 
ett särskilt uttalande från majoriteten (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd gav den 27 mars 2020 förvaltningen i 
uppdrag att bereda en skrivelse från Anders Göransson med flera 
(S) och Elis Wibacke (V). Skribenterna vill att förvaltningen 
kartlägger och snabbutreder föreningarnas behov av 
”överbryggningsstöd” som en följd av pandemin. De föreningar 
som skribenterna främst lyfter fram är Södergården, 
Timmermansgården, Mäster Olofsgården och Viljan som får 
föreningsbidrag år 2020 av Södermalms stadsdelsnämnd. 
Skribenterna vill att även Hartwickska huset, Kristinehovs 
Malmgård och Pumpan/Åsö föreningsråd inkluderas i underlaget.

Södergården, Timmermansgården, Mäster Olofsgården, 
Hartwickska Huset, Kristinehovs Malmgård och 
Pumpan/Åsöföreningsråd ingår i den bidragsgivning som 
kulturnämnden har för lokalförvaltande organisationer. 
Kulturnämnden beslutade den 21 april 2020 om ett stödpaket för 
intäktsbortfall som kan sökas av de lokalförvaltande 
organisationerna.

Södergården, Timmermansgården, Mäster Olofsgården och Viljan 
har år 2020 fått beviljat föreningsbidrag av Södermalms 
stadsdelsnämnd. Södermalms stadsdelsnämnds föreningsbidrag är 
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inte kopplat till specifika kostnader eller antal medlemmar utan ska 
vara ett stöd till att genomföra aktiviteter och verksamhet. 
Hemgårdarna har haft sin verksamhet igång för barn och unga även 
under pandemin, om än i annan omfattning. Viljan har sin lokal 
stängd men har strukturerat om verksamheten till digitala lösningar 
för att stödja de äldre.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Magnus Nilsson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Antonia Simon 
(Fi) föreslår att nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget 
från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt 
initiativ (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och det gemensamma förslaget från (S), (V) 
och (Fi). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/318-8 Tjänsteutlåtande Skrivelse från (S) och (V) 

om överbryggningsstöd för föreningar på Södermalm
 SÖD 2020/318-1 Skrivelse (S) och (V) om 

överbryggningsstöd till föreningar på Södermalm



Bilaga § 11 – eget förslag (S), (V), (Fi) 

 

 

 

Södermalm 

2020-06-16 

 

Ärende 11 

Skrivelse från (S) och (V) om 

överbryggningsstöd till 

föreningar på Södermalm 

 

Magnus Nilsson S 

    Lotta Lilja Pittuco V 

 Antonia Simon Fi 

 

 

Förslag till beslut  

 

Att återremittera förslaget och be förvaltningen att återkomma med ett förslag 

utifrån nedanstående 

 

Förvaltningen konstaterar i sitt svar att det här inte är vår fråga. Med en strikt 

teknisk tolkning är det säkert sant. Om vi däremot går tillbaka till reglerna för 
stadsdelsnämnderna framgår att de som första punkt ska:  

  

 stärka den lokala demokratin och delaktigheten i respektive 

stadsdelsområde  

 

Och det är just det som dessa föreningar och gårdar gör. De lägger grunden för det 

Södermalm som har ett föreningsliv och ett utbud av mötesplatser som få andra 

stadsdelar. Där vi som stadsdel, via bl.a. AA- och NA-möten, bidrar till ett 

Stockholm som håller ihop.  

 

Vidare så inser nog de flesta att om dessa föreningar och gårdar inte klarar 

ekonomin så är risken stor att de ersätts av något annat. Sannolikt med en 

kommersiell prägel. Det kommer göra både Södermalm och Stockholm fattigare.  

 

Det är mot denna bakgrund som vi vill ge ett engångsstöd till dessa föreningar. I 

en exceptionell tid kan vi inte bara strikt följa reglerna. Vi måste också orka att 

lyfta huvudet och fråga vilket som är vårt övergripande syfte.   

 

 



Bilaga § 11 – särskilt uttalande majoriteten 
 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 
     

2020-06-16 
 
 

Ärende 11 – Skrivelse om 
överbryggningsstöd till föreningar på 
Södermalm 

 
 
 

Christoffer Järkeborn, m.fl. M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Magnus Palm, MP 

       Lars Rottem Krangnes, C 
       Frida Bondesson, KD 
 
 

 

Särskilt uttalande 
 

Föreningslivet på Södermalm är viktigt, uppskattat och bidrar till att göra Södermalms till en 

bättre stadsdel. Corona-pandemin har drabbat oss alla. Det är viktigt att vi även efter Corona 

har ett starkt föreningsliv på Södermalm.  

 

Södergården, Timmermansgården, Mäster Olofsgården och Viljan har år 2020 fått beviljade 

föreningsbidrag av Södermalms stadsdelsnämnd. Hemgårdarna har haft sin verksamhet igång 

även under pandemin. Viljan har styrt om sin verksamhet till digitala lösningar.  

 

Stockholms stad har fattat beslut om en rad åtgärder för att möta Corona-pandemin. Det 

handlar bland annat om förstärkningar inom äldreomsorgen, satsningar på att möta en tuffare 

arbetsmarknad och att säkerställa att Stockholm fortsätter investera och därmed bidra till 

ekonomisk utveckling.  

 

Kulturnämnden fattade den 21 april 2020 beslut om ett stödpaket för intäktsbortfall som kan 

sökas av de lokalförvaltande organisationerna och det är från detta stöd som bland annat 

Södergården, Timmermansgården, Mäster Olofsgården och Kristinehovs Malmgård kan söka 

stöd. Vi är glada för Kulturnämndens viktiga beslut. Organisationer inom civilsamhället har 

centrala roller när det gäller att nå och stödja barn, unga, vuxna och äldre i särskilt utsatta 

situationer. Både i och efter en kris kan civilsamhällets organisationer göra särskilt stor nytta. 

Vi i den grönblå majoriteten kommer följa föreningarnas situation framöver och även i 

fortsättningen föra en politik för att underlätta och stärka civilsamhällets verksamhet och 

insatser på Södermalm. 
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